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Zpravodaj prosinec 2015  

 

Slovo starosty 

 

Je tomu již víc než rok, co zastupitelstvo pracuje v novém volebním období a v novém 

složení.  Přišel čas hodnocení tohoto období. Některé informace jsem poskytl ve 

zpravodajích v květnu a v říjnu 2015, proto se omezím na věci nezveřejněné. Počátkem 

letošního roku schválilo zastupitelstvo plán rozvoje na celé čtyřleté volební období. 

 

Plán rozvoje obce Kořenec na období 2014 – 2018 

 

2015        Oprava chodníku od MŠ k OÚ 

Fasáda bytu muzea 

                    Výstavba TI, výkup pozemků, projekční práce 

                    Oprava komunikací 

                    Rekonstrukce kotelny MŠ 

                    Oprava podlah KD (zasedačka + kuchyň) 

 

2016           Revitalizace veřejné zeleně 

                    Posílení veřejného vodovodu 

                    Oprava chodníků  

                    Výstavba TI  

                         

2017             Oprava chodníků  

                    Výstavba TI  

                    Úprava středu obce 

                    Oprava KD (okna, zateplení, přístavby) 

            Posílení veřejného vodovodu 

                    Rekonstrukce veřejného osvětlení (střed obce) 

 

2018  Oprava chodníků  

                     Oprava mostu Hrádkov 

                     Oprava KD (zateplení, přístavba) 

 
Všechny plánované akce nelze realizovat pouze z prostředků obce, proto může dojít k 

některým změnám hlavně, když obec nezíská dotaci.  

V tomto roce byly zrealizovány plánované akce mimo opravy chodníku od MŠ OÚ, která se 

přesouvá na rok 2016. Oprava chodníku bude zahrnuta do projektu úpravy prostranství u MŠ 

a na kterou bude obec žádat dotaci. Tímto bude zahájen proces revitalizace zeleně v celé 

obci, na kterou byla v letošním roce pořízena projektová dokumentace. Další úpravy budou 

prováděny na základě získání dotace. Co se týká  výstavby TI pro stavbu rodinných domků, 

bylo zahájeno vykupování pozemků a zpracování dokumentace. Pokud půjde vše podle 

plánu, tak budou moci zájemci o stavbu rodinných domků zahájit výstavbu počátkem roku 

2017. V posledním zpravodaji jsem zmiňoval zahájení příprav zateplení a výměny oken 

kulturního domu. Projekčně je vše připraveno, ale obec v této fázi nebude žádat o dotaci, 

protože ve vyhlášené výzvě Operačního programu ŽP je dotace pouze 40% a to by pro obec 

bylo nevýhodné. 



Ve spolupráci se Svazkem obcí pro VAK bylo provedeno v listopadu výběrové řízení na 

dodavatele projektové dokumentace, včetně stavebního řízení, na posílení veřejného 

vodovodu a posílení tlaku horního tlakového pásma. Jedná se o úsek od prodejny Jednota po 

poslední domy směrem k Benešovu. Na tuto akci bude požádáno o dotaci a věříme, že 

uspějeme.  

Mimo plán rozvoje budou ještě prováděny další akce, které vyplynou z potřeb obce. 

Zastupitelstvo obce schválilo dne 14. 12. 2015 novou vyhlášku o poplatcích za svoz a 

ukládání domovního odpadu, ve které došlo k několika úpravám. Pro občany je zásadní, že 

nedošlo k navýšení poplatku, který je 460,00 Kč na jednoho trvale hlášeného občana a jeden 

rekreační objekt. Tuto cenu drží obec již několik let, ale v dalším období bude nutnost 

zvýšení poplatku, protože se navyšuje doplatek obce na likvidaci TDO. Je potěšitelné, že 

občané si zvykli na třídění odpadu a většina odpad ukládá do kontejnerů určených pro různé 

komodity. Od podzimu jsme zřídili další sběrné místo na točně, kde je možné ukládat plasty 

a sklo. S vyhláškou se mohou občané seznámit na webu obce anebo přímo na OÚ.   

 

Plán kulturních a sportovních akcí rok 2016 
 

Leden  Obecní bál      www.korenec.cz 

Únor  Kořenecký bál s pochováváním basy  www.korenec.cz 

Březen Dětský karneval     www.korenec.cz 

Duben Pálení čarodějnic (přírodní amfiteátr)  www.korenec.cz 

Květen   Pouťová zábava (kulturní dům)   www.korenec.cz 

Květen Kořenecká pouť (u kaple)   www.korenec.cz 

Květen Závod horských kol – Pohár Drahanské vrchoviny www.korenec.cz 

Červen Dětský den (sportovní areál)   www.korenec.cz 

Červen Muzejní noc      www.korenec.cz 

Červenec Turnaj v nohejbale o pohár starosty obce www.korenec.cz 

Prosinec Mikulášská nadílka    www.korenec.cz 

Prosinec Zpívání u vánočního stromu   www.korenec.cz       

Prosinec Vánoční turnaj ve stolním tenise  www.korenec.cz  

Prosinec Vánoční koncert      www.korenec.cz 

 

Z jednání zastupitelstva obce říjen 2015 – prosinec 2015. 

 

Zastupitelstvo obce projednalo a schválilo: 

 

 záměr na bezúplatné zrušení předkupního práva s věcnými účinky, váznoucí na 

nemovitosti parc. č. 404/21, k. ú.  Kořenec. 

 návrhy změn jízdních řádů a schválilo připomínky: u spoje 262, vzhledem k tomu, že 

linka s odjezdem ve 12:15 nejede přímo do obce Kořenec, zastupitelstvo navrhuje, aby 

linka 3 odjížděla z Boskovic v 11:45 celoročně, u linky 14 odjezd z Kořence 

v pozdějších hodinách, čas v 17:12 je pro občany nevyhovující, u spoje 277, linka 36, 

z Kořence v 7:02 je také nevyhovující, a pověřuje místostarostku a starostu vyřízením 

u KORDIS JMK. 

 souhlasí s plánem nových výsadeb revitalizace zeleně v obci Kořenec předložený 

zpracovatelskou společností Atregia a pověřuje starostu vyřízením dalšího postupu 

prací. 
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 záměr reciprocity pozemků ve vlastnictví Jihomoravského kraje a obce Kořenec pod 

silnicí III. třídy a místní komunikace v průtahu obce Kořenec a schvaluje Žádost o 

darování pozemků ve vlastnictví Jihomoravského kraje. 

 obecně závaznou vyhlášku č. 2/2015 obce Kořenec o místním poplatku za provoz 

systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění využívání a odstraňování 

komunálních odpadů. Zastupitelstvo obce, po předložení kalkulace nákladů a výnosů 

na svoz a ukládání domovního odpadu, schvaluje výši poplatku za TDO pro rok 2016 

ve stejné výši jako v roce 2015, tj. 460,- Kč/1 občan a 1. rekreační objekt. 

 smlouvu o příspěvku na financování služeb sociální prevence a odborného sociálního 

poradenství zařazených do Minimální sítě sociálních služeb okresu Blansko pro rok 

2106 ve výši 4760,- Kč. 

 dodatek smlouvy na odvoz a ukládání TDO se společností SITA. 

 ZO projednalo návrh paní Vlasty Onderkové na pořízení změny územního plánu na 

parcelách č. 898/14 a 898/13 v k. ú. Kořenec, kde se žádá o změnu části pozemku 

z lokality hřbitov na lokalitu bydlení. Vzhledem k tomu, že obec má nadále v záměru 

výstavbu hřbitova a ve schváleném ÚP je dostatek stavebních pozemků, neschválilo 

zastupitelstvo změnu ÚP. Odbor územního plánování Boskovice rovněž nedoporučilo 

provedení změny. 

 návrh kupní smlouvy na odkup části pozemků parc. č. 303/1 o výměře 7738 m2 a č. 

303/7 o výměře 6870 m2 na stavební pozemky pro RD. Zastupitelstvo pověřilo 

starostu podepsáním smlouvy. 

 smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene č. 1030025244/001, mezi obcí 

a E.ON České Budějovice,  pro uložení kabelového vedení NN na pozemcích parc. č. 

1031/22 a 1037/6. 

 zastupitelstvo projednalo postup projekčních prací stavby rozhledny. Vyhlášení 

architektonické soutěže posunulo na jednání po schválení rozpočtu obce na rok 2016.  

 zastupitelstvo projednalo žádost o dotaci na zateplení KD a vzhledem k nízkému 

procentu dotace přesunulo realizaci na pozdější termín. 

 rozpočtové provizorium na I. čtvrtletí 2016. 

 

Podrobnější informace z jednání zastupitelstva lze získat přímo na veřejném jednání nebo na 

obecním úřadě. 

Zápisy z veřejných zasedání jsou uloženy na OÚ a jsou k nahlédnutí všem občanům obce. 

Na závěr svého příspěvku děkuji všem, kteří po celý rok pracovali ve prospěch obce, podíleli 

se na kulturních a sportovních akcích a obětovali svůj čas pro dobrou věc.  
 

Přání: 

 

Všem spoluobčanům přeji příjemné a ničím nerušené vánoční svátky, veselého silvestra 

a po celý rok 2016 pevné zdraví, rodinnou pohodu, hodně chuti do práce a radost 

z pracovních úspěchů. 

        

 

Miroslav Zemánek 

 

 

 



VÁNOČNÍ ČAS V MATEŘSKÉ ŠKOLE 

 

      Již tradičně začínáme adventní čas nazdobením adventního věnečku od Lukáše 

Klementa, u kterého zpíváme s dětmi každý den koledy, abychom si mohli společně s rodiči 

zazpívat na vánoční besídce. 

   Paní učitelka Jana Zemánková vyzdobí budovu školky i okna vánočními motivy a společně 

sestavíme dřevěný betlém, který máme v mateřské škole již od prosince roku 2006. 

   V pátek 4. prosince chodíme společně se školními dětmi, rodiči i ostatními obyvateli 

Kořence vypouštět balónky s přáníčky pro Ježíška. 

   Mikuláš nechává dětem sladkou dobrotu za okny mateřské školy, protože strach z čertíků i 

obava z Mikuláše, jestli byly děti opravdu celý rok hodné, se lépe snáší u maminky v náručí. 

   Mikulášské a vánoční balíčky připravuje pro děti vedoucí stravování paní Jaroslava 

Hamplová. 

   O to víc si děti užívají při pečení vánočního cukroví z lineckého těsta. Máme natrénováno 

z pískoviště a z tvoření s kinetickým pískem (je to písek určený do místnosti, drží tvar a 

nerozsypává se). Paní kuchařka Daniela Fagulcová připraví dětem linecké těsto a potom se 

již děti sami pokouší vyválet těsto válečkem a vykrajují formičkami vánoční tvary, dávají je 

na plech a nejstarší děvčata v kuchyni hlídají, aby se cukroví nespálilo. Většinou se nám děti 

promění v bílé sněhuláčky zasypané moukou a cukrem a pusinky při uždibování těsta a při 

slepování upečených kousků jahodovou marmeládou určitě nezahálí, ale potom děti cukroví 

pyšně nabízí rodičům na vánoční besídce. Ale nepředbíhejme. Do vánoční besídky musí děti 

ještě nazdobit vánoční stromeček, vyrobit pro rodiče vánoční přání a trénovat svoje 

vystoupení na vánoční besídku. Letos děti rodičům zarecitují básničky, které už říkaly 

Mikulášovi a zazpívají vánoční písničky, s dřevěnými loutkami zahrají pohádku O červené 

Karkulce a nakonec si všichni společně zazpíváme koledy.  

   Po takovém náročném období si děti s velkou radostí užijí nadílku hraček ve školce pod 

vánočním stromečkem.  

 

Přejeme Vám Všem šťastné a veselé prožití vánočních svátků a mnoho zdraví v novém roce! 

 
VÁNOCE MY RÁDI MÁME, RÁDI DÁRKY DOSTÁVÁME, 

ALE TAKY DOBŘE VÍME, V TOM SE VŮBEC NEMÝLÍME, 

NEJKRÁSNĚJŠÍ RADOST ŽE JE, KDYŽ SE KAŽDÝ NA KAŽDÉHO SMĚJE. 

MÁMA, TÁTA, DĚDA, BÁBA, TO JE PŘECE RADOST PRAVÁ . 

 

                                                                                                  Petra Strnadová 

                                                                                             ředitelka mateřské školy 

Společenská kronika  
 

Přihlášeni:  
Hana Kučerová Kořenec 186 

Roman Kučera Kořenec 186 

Počet obyvatel k 20. 12. 2015 345 

 

Plesy: 

23.01.2016   Obecní bál    

06.02.2016  Kořenecký bál   
 



Sbor dobrovolných hasičů v roce 2015 

 
Sbor vstoupil do roku 2015 v nově zvoleném výkonném výboru a počtu 55 členů, z toho 2 

mladí hasiči, 2 členi dorostu, 10 žen a 41 mužů.  

Starostou sboru je Novotný Aleš, 1. náměstek starosty a velitel SDH Zemánek Martin, 2. 

náměstkyně starosty, referentka žen a vedoucí mládeže Fialová Lenka, kronikářkou 

Zemánková Jana, pokladní Látalová Petra.  

Do okrsku Benešov byla zvolena 31. ledna jako kronikářka okrsku a 17. září do okresní 

odborné rady velitelů jako členka Fialová Lenka. 

28. března v Rudici náš zástupce volil v řádných volbách nového starostu Okresního 

sdružení hasičů Blansko, tím se stal Mgr. Milan Vykydal ze SDH Velké Opatovice, 14. 

listopadu Shromáždění představitelů sborů v Rudici.  

Sídlo SDH Kořenec po řádných projednáních schváleno a zaregistrováno na adrese Kořenec 

152 (Obecní úřad). 

7. března získali Osvědčení a právo nosit odznak odbornosti HASIČ III tito členové sboru:  

Novotný Aleš, Zemánek Martin, Fialová Lenka, Fabiánek Pavel, Novotný David, Popelář 

Luboš, Hlubinka David, Hlubinka Josef, Kejík Lukáš a Kolář Jakub. 

Popelář Luboš úspěšně udělal zkoušky na velitele Jednotky sboru dobrovolných hasičů obce 

Kořenec. 

6. října proběhlo na Okrouhlé školení nových instruktorů a vedoucích mladých hasičů a 

dorostu. Za SDH Kořenec získali nové osvědčení Novotná Barbora a Veselý Josef ml., 

obnovu získala Fialová Lenka. Tudíž má sbor kvalifikované vedoucí pro mládež a dorost a 

v průběhu roku 2016 bude obnovovat práci mladých hasičů a přibírat nové mladé hasiče.  

6. - 7. listopadu na HZS Blansko Fialová Lenka úspěšně zakončila testy a ústní zkouškou 

školení rozhodčích pro mladé hasiče a dorost, takže sbor má kvalifikované rozhodčí jak pro 

požární sport, tak i pro hru Plamen a dorost. Své znalosti uplatnila na soutěžích v rámci 

soutěží pořádaných sbory a okrskem.  

Zúčastnili jsme se i školení PREVENCE, a to 29. března v Roubanině  a 3. listopadu na HZS 

Boskovice, kde měl prezentaci Cechmistr kominíků JmK p. Kala Stanislav a vedoucí 

Okresní odborné rady prevence p. Špaček Zdeněk. 

Družstvo mužů a žen se zúčastnilo Memoriálu Bohumila Andrlíka na Okrouhlé dne 28. 

června, kde družstvo žen skončilo na 3. místě a muži na 5. místě. Mladší žáci ve vědomostní 

soutěži v Ludíkově obsadili 6. místo a starší 4. místo. V Poháru starosty benešovského 

okrsku mladší žáci obsadili celkově 6. místo a starší žáci 5. místo. 

Sbor v letošním roce pořádal 30. dubna pálení čarodějnic a 1. května spolupořádal Tradiční 

májový pochod. 7. a 12. května jsme zorganizovali sběr kamení v okolí obce.     

17. a 19. července jsme s velkým úspěchem oslavili 120. výročí založení našeho sboru. 

Bližší informace jsme poskytli v minulém vydání zpravodaje, jen k tomuto dodáváme, že 

sbor od obce Kořenec obdržel dotaci ve výši 10.000,-Kč. 

 

Zástupci sboru s naší hasičskou vlajkou se zúčastnili na pozvání těchto oslav sborů: 13. 

června 130. výročí založení SDH Horní Štěpánov a 110. výročí založení SDH 

Chrudichromy,  1.- 2. srpna 120. výročí založení SDH Roubanina a 9. srpna 130. výročí 

založení SDH Protivanov.  

 

 

 



Výroční valná hromada SDH Kořenec se koná 28. 12. 2015 v 17.00 hod. v Pohostinství 

Obora.  

 

Závěrem bych Vám jménem členů výkonného výboru chtěla poděkovat za pomoc a podporu 

k činnosti našeho sboru, popřát vám všem krásné a pohodové prožití svátků vánočních a do 

roku 2016 hodně úspěchů, pevného zdraví, štěstí, lásky, pohody a spokojenosti nejen 

v osobním, ale i pracovním životě. 

 
Lenka Fialová 

náměstkyně starosty  

SDH Kořenec 

 

 

Odpoledne s Večerníčkem 

 

Víte, kdo letošního roku slavil 50 let a přitom jakoby na něm léta nebyla vůbec znát? 

Ano, je to ten malý kluk, který doprovází děti do postýlek už pět desetiletí. A právě 

Večerníčkovy narozeniny přišly oslavit děti na začátku října do knihovny.  

 V rámci celorepublikové akce Týden knihoven jsme uspořádali odpoledne pro děti 

s názvem Hrátky s Večerníčkem. A že her bylo rozeseto po knihovně habaděj. Na své si přišli 

jak milovníci společenských her a kvízů, tak hudební znalci nebo výtvarně nadaní jedinci.  

Zaplnit pohádkový les byla pro děti na začátku putování hračka – Bob s Bobkem našli 

kouzelnický klobouk, Rumcajs s Mankou už zase spí ve své řáholecké jeskyni a dívají se 

občas směrem k městu Jičínu, odkud si to uhání Maxipes Fík v malém autíčku. Je to marné, 

doba pokročila i v pohádkovém světě. Pexeso seznámilo děti i se staršími večerníčkovskými 

postavami, jakými jsou hajný Robátko, jelen Větrník a Josefka. Čtenářské schopnosti si 

všichni vyzkoušeli v pohádce o tom, jak Maxipes Fík získal vavříny. Po přečtení příběhu 

měli totiž odpovědět na několik více či méně záludných otázek vycházejících z textu. Tam, 

kde v noci jasně svítí světlušky, tam, kde za srdce tě berou berušky…  vzpomenete si, ve 

kterém večerníčku zazněla tato úvodní písnička? Ano, správně, jsou to Příběhy včelích 

medvídků – to bylo jednoduché, že? Ale vzpomněli byste si na znělku k pohádce o 

Rumcajsovi nebo Byla jednou koťata? Poznávání desítky úvodních znělek večerníčků, i 

takový zapeklitý úkol měli návštěvníci knihovny – malí i velcí. Všichni se s ním však 

popasovali velmi dobře a měli spolu s námi radost, na co všechno si člověk dokáže ve 

správný čas vzpomenout .  

 Další úkoly zaměstnaly také dětské ručičky, protože právě děti měly pomocí hmatu 

poznat, jaké poklady se skrývají v krabicích kouzelníka Pokustóna. Poté si mohly vyrobit 

hlavičku veverčáka Pizizubky z žaludu, kterou se strefovaly jako při kuličkách do 

stromového domečku. Mezi poslední úkoly patřil kvíz, v němž bylo za úkol poznat na 

základě indicií večerníček (i zde museli občas vypomoci dospělí, kteří si vzpomněli např. na 

Pohádky ovčí babičky). Na závěr si děti vyrobily krásné večerníčkovské čepice a ozdobily je 

barevnými lístky, šiškami, šípky i známými postavičkami,… takové krásné čepičky jsou 

vhodné nejen na výzdobu pokojíčků, ale také je využijete jako netradiční módní doplněk k 

podzimním vycházkám přírodou.  

Akce byla dětmi hojně navštívena, za což jsme velice rádi a chtěli bychom poděkovat 

všem dětem i jejich rodičům, sourozencům, babičkám i dědečkům za jejich účast a za to, že 

si pořád rádi hrají. 
                                                                     Za organizátory Hana Matulová 



Rok 2016 v knihovně aneb co se chystá… 

 

Letošní rok už se pomalu loučí, ale již na podzim bylo potřeba promyslet, jak nejlépe 

bychom využili rok 2016 ke zvelebení naší kořenecké knihovny. Proto jsme spolu s obcí 

využili výzev Ministerstva kultury ČR a požádali si ve dvou dotačních řízeních o příspěvky 

na aktivity naší knihovny.  

První grantová možnost VISK 3 umožňuje elektronizaci a katalogizaci místního 

knihovního fondu, což bude mít pro stávající i budoucí čtenáře několik výhod. První z nich 

bude neomezený přístup k výpůjčnímu katalogu, a tedy přehled o dostupných knihách i o 

svých výpůjčkách. Další výhodou bude rychlejší a přesnější odbavení čtenářů při návštěvě 

knihovny. Také za tímto účelem byla zprovozněna nová internetová stránka knihovny 

http://knihovna-korenec8.webnode.cz/, kde naleznete informace o nových titulech a 

informace pro děti o nastávajících i minulých akcích.  

 Ve druhé grantové nabídce K21 usilujeme o peněžní příspěvek na pravidelné setkávání 

dětí mladšího školního věku v knihovně. Kořenecké dobrodružství v sobě skrývá celou škálu 

aktivit, které bychom s dětmi rádi v příštím roce podnikli. Budeme si nejen hrát a soutěžit, 

ale pokusíme se rozvíjet (nebo objevit) v dětech radost z knih a četby a také lásku 

k tvoření, přírodě i rodnému kraji. Doufáme proto ve státní finanční podporu, která nám 

umožní realizovat i náročnější aktivity, jako například přívesnický tábor pro děti v červenci 

2016.       

Třetí a neméně důležitou plánovanou akcí příštího roku je přestavba stávající 

knihovny. Bude se jednat o její rozšíření a zároveň propojení jednotlivých nyní využívaných 

místností. Navíc bude knihovna rozšířena o sociální zařízení. Po skončení úprav by měla 

vzniknout knihovna, která bude moci sloužit nejen pro půjčování knih, ale také jako místo 

k setkávání, relaxaci i zábavě pro děti i dospělé.   
 Mgr. Hana Matulová 

      
   

 

 

Zastupitelstvo obce Kořenec vás srdečně zve na 

ŠTĚDROVEČERNÍ ZPÍVÁNÍ U STROMEČKU, 

které se uskuteční na Štědrý den 24. 12. 2015 v 1600 hodin  

u vánočního stromu před kulturním domem. 

 

  

Zpívat se budou vánoční koledy a písně: 
 

VESELÉ VÁNOCE, ŠTĚDREJ VEČER NASTAL,  

VESELÉ VÁNOČNÍ HODY, NESEM VÁM NOVINY, 

SLYŠTE, SLYŠTE PASTUŠKOVÉ, JAK JSI KRÁSNÉ NEVIŇÁTKO 

CHTÍC, ABY SPAL, TICHÁ NOC, NARODIL SE KRISTUS PÁN   

 

 
 

http://knihovna-korenec8.webnode.cz/


Soubor KOŘEŇÁK 
Podle názoru většiny lidí čas nabírá na stále větší rychlosti. I já mám stejný pocit. Proto se zkusím alespoň 

na chvíli pozastavit a navíc běh času otočit. Během této chvilky putování v čase zpět se podíváme, kde 

všude soubor Kořeňák v tomto roce vystupoval. 

Začínáme, jako obvykle, naším únorovým Kořeneckým bálem, tentokrát s pořadovým číslem 32. To už je 

dost vysoké číslo. A věřím, že se bude stále zvyšovat. Na úvod bálu jsme pro zpestření ukázali různé druhy 

polek, z nichž ta poslední byla zatančená v dobových kostýmech.   

Pak tu byly naše slavnosti, kde jsme předvedli ukázku části svatby – „zalikování“. Na její přípravu jsme 

vynaložili poměrně velké úsilí, proto se k ní ještě v dalším textu vrátím.  

Na další vystoupení jsme už jezdili jinam. Tak nejprve do Vrážného, kam jsme po letech velmi rádi opět 

zavítali, a kde jsme tentokrát bojovali s ukrutným vedrem. Pak do Pivína na Hané. Opět mi to nedá, abych se 

nezmínil o netradičním přístupu pořadatelů k vystoupením, jejichž součástí je sečení obilí „kosama 

s pókem“, mlácení takto posečeného obilí v mlátičce ze začátku minulého století, atd. Byli jsme tam 

poněkolikáté a vždy se dobře bavíme.  

Následovalo vystoupení v Olešnici, kde jsme předvedli celé dožínkové pásmo s použitím cepů a ukázkou 

ručního mlácení obilí, předávání věnců hospodyni a hospodářovi a vším, co k tomu patří. Na pódiu jsme se 

střídali s cimbálovou muzikou, která poté hrála i k večerní zábavě. Když jsme pak všichni obsadili parket, 

od nejmenších po nejstarší, tedy přes tři generace, všichni v tričku souboru Kořeňák a muzika hrála jen pro 

nás, byl to velmi příjemný pocit sounáležitosti a semknutosti souboru. Na takové chvilky se pak vzpomíná.    

Posledním vystoupením, a také vyvrcholením naší sezóny byly slavnosti ve Velké Bíteši. Velkoryse pojaté, 

několikadenní slavnosti se spoustou vystupujících. Určitě hodně atraktivní pro diváky. Zajímavé, ale taky 

náročné pro náš soubor. Abychom obstáli v konkurenci souborů např. ze Slovenska, zvolili jsme trochu 

netradiční program, a to zpracování lnu „v přímém přenosu“. Na začátku vystoupení jsme ukázali divákům 

natrhaný a usušený len. Na některých koříncích byla dokonce ještě i hlína. Pak jsme ukázali práci na 

„drhlenu“, „mědlicích“, „vochlích“ a taky na dvou krásných kolovrátcích. Bylo moc zajímavé sledovat 

postupně se zvyšující zájem diváků, kteří nakonec i vstávali, aby si sáhli na „kódel“ a „pačiske“ a vlastníma 

rukama si tak ověřili, že jsme skutečně během krátkého času našeho vystoupení dokázali přeměnit stonky 

lnu na nit. Úsměvné bylo, jak rodiče malých dětí a moderátoři, uvádějící slavnosti, srovnávali naše 

vystoupení s pohádkou o krtečkovi, kde například mědlici zastal čáp svým zobákem nebo vochli ježek 

svými ostny. Když jsem se pak o tomto vystoupení s někým bavil, reagoval většinou tak, že by to také rád 

viděl. A tak je možné, že je zařadíme do programu příští Muzejní noci. Uvidíme. 

Rád bych se ještě v krátkosti vrátil k letošním slavnostem. Tématem našeho vystoupení bylo „zalikování“. 

K mému údivu jsem zjistil, že slovo „zalikování“ je už pro většinu lidí zcela neznámý pojem. Ano, až tak 

rychle se časy mění. Pro připomenutí dávno zašlých časů a pro pobavení diváků jsme chtěli v rámci našeho 

vystoupení ukázat „zalikování“ v plné parádě. Vrátil jsem se přitom i k dávnému přání mého táty zařadit do 

představení koně s vozem. Svým způsobem, jen tak, sám pro sebe, jsem chtěl tímto uctít jeho památku, dál 

mít pocit, že je stále mezi námi a součástí našeho souboru.  

Při „zalikování“ se vedou „záličné řeči“. Jsou poměrně dlouhé a jejich naučení je dřina. Tímto vzdávám hold 

těm členům souboru, kteří se rýmované texty nejen naučili, ale dokázali je také bezprostředním způsobem 

přednést divákům. Jen kdyby nám bývalo počasí lépe přálo, pak by se pečlivá příprava a vložené úsilí lépe 

zhodnotilo.  

Pro představu, co takové „záličné řeči“ obnáší, chtěl jsem část z nich uvést v dalším textu. Jenže, aj, aj, jsem 

na konci stránky. A tak někdy příště. Ještě totiž potřebuji pár řádek, abych mohl všem členům souboru - naší 

uvaděčce, muzikantům, zpěvačkám, zpěvákům, tanečnicím, tanečníkům, a taky pomocníkům a 

podporovatelům poděkovat za vše, co dělají pro náš folklór. A je toho někdy opravdu dost, takže se patří 

moc a moc poděkovat. 

A protože jsme před koncem roku, přeji jménem souboru Kořeňák i jménem svým vám všem klidné Vánoce 

plné pohody a v příštím roce ať se ve zdraví a štěstí daří vše, nač sáhnete.  

Ing. Zdeněk Přikryl  

 



TĚLOVÝCHOVNÁ JEDNOTA SOKOL 

 

V roce 2015 byla sportovní činnost zaměřena na plnění plánu TJ. Ve fotbale došlo k velkému 

zklamání, protože mužstvo dospělých sestoupilo po 17 letech v okresním přeboru a jednom 

roku v I. B třídě krajského přeboru do III. třídy OP, což neodpovídá možnostem klubu. 

Projevil se nedostatek hráčů, proto muselo být postupně zrušeno B mužstvo a dorost, někteří 

kvalitní hráči ukončili činnost, ale největší problém je trénování, kdy jsme z důvodu nízké 

účasti museli zrušit úterní tréninky a i když se trénuje jen v pátek, tak účast není dobrá. 

Někomu se nechce, někdo nemá čas a tomu také odpovídá kvalita hry mužstva. I když jsme 

po podzimní části na třetím místě III. třídy, nemůžeme být spokojeni, protože rozdíl mezi 

okresním přeborem a třetí třídou je znatelný a kvalita mužstev rozdílná. Chci věřit tomu, že 

se to v jarní části soutěže zlepší a popereme se o návrat do okresního přeboru. 

Potěšitelné je, že máme s Benešovem společná mužstva starších přípravek a mladších žáků, 

která hrají mistrovská utkání a která jsou důležitá pro zachování fotbalu na Kořenci. 

V přípravce máme nejlepšího střelce Romana Grepla, který dal za sezónu 70 branek a umístil 

se na 21. místě v rámci celého okresu. Ani další hráči se v mužstvech neztratí a jsou 

platnými články. 

Další kluci z Kořence hrají za žáky v Boskovicích a Knínicích, Dominik Rosenberg úspěšně 

působí v dorostu Knínic. 

V cyklistických závodech regionálních i celostátních dobře reprezentují obec Patrik Kolář, 

Kristýna Kolářová a Gabriela Novotná.  

Tělovýchovná jednota zajišťuje soutěže v nohejbale a ve stolním tenise, které jsou dobře 

navštěvovány a je spolupořadatelem obecních akcí.  
 

 

Kalendář sportovních akcí TJ Sokol Kořenec na rok 2016 

 

30.1.2016              lyžařské závody pro děti i dospělé „Kořenecká lyže“ 

Květen                  závody horských kol o pohár Drahanské vrchoviny 

Červen                  dětské sportovní odpoledne 

Červenec               turnaj v nohejbale 

Prosinec          vánoční turnaj ve stolním tenise 

 

Tělovýchovná jednota Sokol přeje všem příznivcům sportu i všem občanům klidné 

Vánoce a hodně zdraví v roce 2016. 
                            

                                                                                           Miroslav Zemánek 

předseda TJ 

 

 

 

 

 

 

 

 



TJ SOKOL KOŘENEC VÁS SRDEČNĚ ZVE NA VÁNOČNÍ TURNAJ  

VE STOLNÍM TENISE 

Kdy: Úterý 29.12.2015            

Kde: Kulturní dům 

Kategorie:    chlapci a dívky do 10 let včetně 
    chlapci a dívky od 11 do 18 let včetně 
    muži od 19 do 49 let včetně 
    ženy od 19 let 
    muži od 50 let 
 
Startovné: chlapci a dívky do 18 let včetně – zdarma, muži a ženy nad 18 let - 50 Kč 

OBČERSTVENÍ A TOČENÉ PIVO ZAJIŠTĚNO! ZVEME HRÁČE I FANOUŠKY SPORTU A DOBRÉ ZÁBAVY. 

 

PROPOZICE A PRAVIDLA 

Prezentace   Začátek 
Chlapci a dívky do 10 let včetně    9:00 –  9:25      9:30 
Chlapci a dívky od 11 do 18 let včetně   9:00 –  9:25      9:30 
Ženy od 19 let      10:30 – 10:55   11:00 
Muži od 50 let      10:30 – 10:55   11:00 
Muži od 19 do 49 let včetně    13:00 – 13:25   13:30 
 

- přihlásit se je možné při prezentaci – pro závodně nehrající hráče 
- hráči budou v jednotlivých kategoriích rozděleni do skupin podle počtu přihlášených (každý 

si tak zahraje dostatečně) 
- ve skupinách se utká každý s každým na dva vítězné sety do 11 bodů, podání se mění po 

dvou bodech 
- vyřazovací boje se budou hrát na tři vítězné sety do 11 bodů 
- minimálně první tři hráči v každé kategorii budou odměněni hodnotnými cenami 
- přezůvky s sebou!!!   Je zde také možnost půjčení pálky!!! 
 
Informace k turnaji: Petr Ševčík, tel.: 607578119 

 

 

 

 

MO KDU-ČSL Kořenec přeje všem občanům požehnané vánoční svátky plné vzájemné lásky 

a sváteční pohody. Do všech dnů nového roku 2016 hodně štěstí, pevného zdraví, radosti, 

spokojenosti, Boží lásky a ochrany. 

 

Příjemné prožití vánočních svátků, 

do nového roku 2016 mnoho štěstí, zdraví, pracovních a 

osobních úspěchů  

přeje 

                zastupitelstvo obce Kořenec 

 



 

Zastupitelstvo obce Kořenec  
 

vás srdečně zve na     
 

VÁNOČNÍ KONCERT. 
 

V podání pěveckého chrámového sboru  

od sv. Jakuba Boskovice zazní  

Ladislav Němec - Vánoční mše (pastýřská); 

vánoční skladby a pastorely. 

 

Diriguje Jiří Pohl. 

 
Neděle 27. 12. 2015 ve 14.30 hodin. 

KOŘENEC – KULTURNÍ DŮM 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zpravodaj vydává Obec Kořenec zdarma. 

Obec Kořenec, Kořenec 152, 680 01 Boskovice, tel.: 516467225,  

email: starosta@korenec.cz, www.korenec.cz 

mailto:starosta@korenec.cz
http://www.korenec.cz/

